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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig termelhet újabb adósságot a 2017-es vizes vb-t
szervező cég? Ki fogja kifizetni a többmilliárdos tartozást? Az adófizetők?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindenki emlékszik arra, hogy a két évvel ezelőtti vizes világbajnokság költségei folyamatosan és
drasztikus mértékben emelkedtek a verseny előtt, közben és még utána is.

Hivatalos,  lezárt  számítás nem áll  a nyilvánosság rendelkezésére arról,  összevissza mennyibe is
került a budapesti vizes vb, az eddigi becslések alsó hangon is 108 milliárd forintra teszik a cechet,
de van 130 milliárdos becslés is.

Ehhez  képest  a  múlt  héten  véget  ért  dél-koreai  vizes  vb  kijött  54  milliárd  forintból  (pedig  a
költségek ott is emelkedtek) 

Ami ennél is meglepőbb, hogy a rendezvényt szervező cég, a Bp2017 Kft. két évvel a vb után is
működik. A cég tavaly bő féléves, idén pedig mintegy két hónapos késéssel adta le beszámolóját.

Viszonylag  kevés  feladata  ellenére  a  cég  korábbi  90  alkalmazottjából  70-en  még  mindig
megvannak. Nem is csekély fizetéssel:  a beszámoló szerint havi  átlag majdnem félmillió  nettót
kaptak.  Járulékokkal,  jutalmakkal,  juttatásokkal  és  minden  egyéb  személyi  jellegű  kifizetéssel
együtt 2018-ban el is ment 822 millió forint az állomány éves zsoldjára.

A cégnek tavaly összesen 4,6 milliárd forint költsége volt,  ám a bevételi  oldalt  tekintve sokkal
szerényebb számokkal büszkélkedhetett. A magyar állami költségvetés 2,6 milliárd forintos, előre
nem tervezett  támogatásához  mintegy 478  millió  forintos  árbevétel  járult,  aminek  bő  harmada
továbbszámlázott tételekből származott, illetve elkönyvelhettek még 760 millió forintot "egyéb ki
nem emelt bevétel" címén.



A veszteség tehát 900 millió forint,  de a Bp2017 emellett  bő 3 milliárd forintnyi  rövid lejáratú
tartozással is rendelkezik a beszállítói felé. Ugyanakkor a vállalkozás készleteinek értéke alig éri el
a 2 milliárd forintot.

A sajtóban megjelentek szerint a társaság ellen az idén eddig három végrehajtást jegyeztek be, a
legutóbbit július 10-én. Ezek közül az egyiket egy hírportál, miután a társaság a jogerős bírósági
ítélet ellenére sem adta ki a lap által kért szerződéseket, közérdekű adatokat.

Mindezek miatt kérdezem:

Meddig termelhet  újabb adósságot a 2017-es  vizes  vb-t  szervező cég? Ki fogja kifizetni  a
többmilliárdos tartozást? Az adófizetők? 

Hogyan fordulhat elő, hogy állami cég, állami költségvetésből, milliárdos károkat okoz? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. július 31.

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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